
	

KAM-juridiikkaryhmä		

	

Kokous	7/2017	

	

Paikka:	Kansalliskirjasto,	Fabiania-kokoushuone	

Aika:	keskiviikko	4.9.	klo	13.00-15.55	

Läsnä:	Pekka	Heikkinen,	pj	ja	sihteeri	
												Tuula	Hämäläinen	
												Juha	Henriksson	
												Mikko	Kuutti	
												Jonas	Lång	
												Rauha	Maarno	
												Annika	Tuomala	
												Tomi	Rasimus											

	

1. Hyväksyttiin	edellisen	kokouksen	pöytäkirja.	
	

2. Pentti	 Vattulainen	 on	 vastannut	 ryhmän	 sivujen	 ylläpidosta	 Varastokirjaston	 sivuilla.	 Hän	 on	 kui-
tenkin	lähiaikoina	eläköitymässä.	On	myös	todennäköistä,	että	Varastokirjasto	liitetään	lähivuosina	
osaksi	Kansalliskirjastoa.	
	
Keskusteltiin,	onko	tarpeen	ylläpitää	ryhmän	omia	sivuja.	Musiikkiarkistoa	edustava	Juha	Henriksson	
tarjoutui	ylläpitäjäksi.	Tarjous	hyväksyttiin	ilomielin.	Sovittiin,	että	Juha	ottaa	asiassa	yhteyttä	Pent-
tiin.	
	

3. Todettiin,	 että	 komissio	 on	 pyytänyt	 lausuntoja	 julkisen	 sektorin	 informaation	 uudelleenkäyttöä	
koskevasta	direktiivistä	(PSI-direktiivi).	Kukin	sektori	vastaa	tähän	arvionsa	mukaan.	
	

4. Osin	 edelliseen	 kohtaan	 liittyen:	 valtiovarainministeriön	 asettama	 tiedonhallintalakityöryhmä	 on	
julkaissut	 muistionsa	 29.9.	 Muistossa	 viitataan	 useissa	 kohdin	 paitsi	 PSI-direktiiviin,	 myös	 jul-
kisuuslakiin	 ja	 EU:n	 tietosuoja-asetukseen.	 Sovittiin,	 että	 Tomi	 Rasimus	 perehtyy	 muistioon	 ja	
esittelee	sen	sisältöä	seuraavassa	kokouksessa.	
	

5. Jonas	 Lång	 välitti	 ryhmälle	 Juha	Haatajan	NRK-ryhmän	nimissä	 esittämän	pyynnön.	 Sovittiin,	 että	
KAM-ryhmä	on	valmis	tarvittaessa	kommentoimaan	sille	toimitettuja	luonnoksia;	ryhmän	resurssit	
eivät	kuitenkaan	riitä	varsinaiseen	valmistelutyöhön.		
	

6. Annika	Tuomala	kertoi,	että	eduskunnan	oikeusasiamies	on	tuoreessa	ratkaisussaan	ottanut	kantaa	
tapauksessa,	 jossa	 kyse	 oli	 julkisuuslain	 ja	 henkilötietojen	 suojan	 yhteen	 sovittamisesta	
(EOA/1473/2016).	Ratkaisu	välitettiin	tiedoksi	ryhmän	jäsenille.		
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7. Todettiin,	 että	 EU:n	 tekijänuudistuksen	 (erityisesti	 DSM-direktiivi)	 osalta	 ei	 edellisen	 kokouksen	
jälkeen	 ole	 tapahtunut	 paljoakaan.	 Parlamentti	 ja	 ministerineuvosto	 muotoilevat	 edelleen	 omia	
kantojaan.	Vastuuvaliokunnan	eli	JURI-komitean	kokous	on	lykkääntynyt	ainakin	marraskuun	lopulle.	
	

8. Pekka	 Heikkinen	 referoi	 tekijänoikeudellisen	 neuvottelukunnan	 19.9.	 kokouksen	 antia.	 Merkil-
lepantavaa	 on,	 että	 oikeudenhaltijataho	 on	 aktivoitunut	 ja	 pyrkii	 uudistamaan	 tekijänoikeuslakia	
siten,	että	siihen	sisällytettäisiin	vastaavanlainen	yleinen	sopimuslisenssisäännös	joka	jo	on	käytössä	
Tanskassa,	Norjassa	ja	Ruotsissa.	
	

9. Käytiin	ennalta	lähetetyn	materiaalin	pohjalta	keskustelua	opetus-	ja	kulttuuriministeriön	ehdotuk-
sista	 liittyen	 valmistelussa	 olevaan	 kansalliseen	 tietosuojalakiin.	 Puheenjohtaja	 oli	 edellisessä	
kokouksessa	 saamansa	 tehtävän	mukaisesti	 laatinut	 kansallisten	 kulttuuriperintöorganisaatioiden	
johtajien	yhteisen	kirjelmän,	joka	toimitettiin	oikeusministeri	Antti	Häkkäselle	1.9.	
	
Käytiin	keskustelua	OKM:n	säännösehdotuksista.	Niitä	pidettiin	pääosin	erinomaisina.	Sovittiin,	että	
Heikkinen	ja	Lång	välittävät	ryhmän	kommentit	asian	valmistelijalle	eli	Immo	Aakkulalle	ATT-ryhmän	
kokouksessa	5.10.	
	
Sovittiin,	 että	 ryhmä	 aktivoituu	 jos	 näyttää	 siltä	 ettei	 oikeusministeriö	 ole	 valmis	 sisällyttämään	
OKM:n	ehdotuksia	eduskunnalle	annettavaan	Hallituksen	esitykseen.	
	

10. Pekka	Heikkinen	kertoi	 lyhyesti	Kansalliskirjaston	käymistä	neuvotteluista	oikeudenhaltijoita	edus-
tavien	Kopioston	ja	Sanaston	kanssa.	Tavoitteena	on	edelleen	laajentaa	avoimessa	verkkokäytössä	
olevien	lehtien	saatavuutta.	
	

11. Seuraavan	kokousajan	löytäminen	osoittautui	vaikeaksi.	Sovittiin,	että	puheenjohtaja	lähettää	tästä	
doodle-kyselyn.	
	

12. Puheenjohtaja	päätti	kokouksen	klo	15.55	

	

	
Helsingissä,	5.10.2017	
	
																																										Pekka	Heikkinen	
		


